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SLOVO STAROSTKY 
Vážení spoluobčané, 
blíží se doba prázdnin a dovolených. Prázdniny jistě toužebně očekávají všichni školáci a studenti, na dovolenou čekáme i my,  
kteří jsme zapojeni do pracovního procesu. 
O prázdninových měsících naši obec čeká několik akcí. Bude zahájena oprava fasády budovy základní a mateřské školy. Na 
tuto opravu obec získala dotaci z „Programu rozvoje venkova“ ve výši téměř 600 tis. Kč. K této dotaci obec uhradí ze svého 
rozpočtu 66 tis. Kč. Budova školy si novou tvář jistě zaslouží a věřím, že se občanům její podoba bude líbit. Na výběru barevné 
varianty se podílelo mnoho lidí, kteří doufají, že se škola stane ozdobou naší obce.  
V červenci by mělo být dokončeno nové dětské hřiště u kostela. Pro děti zde budou připraveny houpačky, prolézací sestava se 
skluzavkou, houpadla na péru a menší lanová pyramida. Herní prvky budou z akátového dřeva a pod nimi bude dopadová 
plocha z kačírku, tak jak předepisují zákony s ohledem na bezpečnost dětí. Na tuto akci jsme obdrželi dotaci ve výši 300 tisíc 
Kč z „Programu obnovy venkova Ministerstva pro místní rozvoj“. Obec ze svého rozpočtu k dotaci přidá 130 tis. Kč. 
O prázdninách bude pokračovat i projekt "Turistická informační síť Novobydžovsko a Chlumecko", na kterém se naše obec 
účastní spolu s více než 40 obcemi. V rámci tohoto projektu dojde k vyznačení cykloturistických tras i v okolí naší obce. V obci 
bude vybudováno odpočinkové místo pro cykloturisty. Toto odpočinkové místo o velikosti cca 7 x 10 m bude umístěno před 
dětským hřištěm a bude se skládat z dřevěného altánu (3 x 4m), laviček, odpadkového koše, stojanu na kola a informační 
mapy. Na tento projekt jsme prostřednictví Společné CIDLINY, svazku obcí obdrželi dotaci z Regionálního operačního 
programu NUTS II Severovýchod ve výši 235 tis. Kč. K této částce obec přidá ze svého rozpočtu 19 tis. Kč. 
Výše jsem popsala události, které mě těší. Obec na ně získala finanční prostředky, dojde k opravám a ke zhodnocení obecního 
majetku, naše obec bude dozajista krásnější a pro občany přitažlivější. 
Co mě ještě velice těší? V dnešní době, kdy svět je ovlivněn finanční krizí, se našel dárce, který poskytne naší škole nemalé 
finanční prostředky na její další rozvoj. Tato částka, která se pohybuje v řádech sta tisíců až milionu, umožní naší škole rozšířit 
a zpestřit její vzdělávací koncepci. O tom, co se vlastně v naší škole změní a o co půjde, se můžete dočíst v informacích 
Základní a mateřské školy v Lovčicích v tomto čísle zpravodaje. 
Co mě mrzí? K tomuto rozvoji školy bylo v pondělí 29. června 2009 uspořádáno společné setkání rodičů, pedagogů a zástupců 
obce. Tohoto setkání se zúčastnilo celkem cca 12 rodičů! Pouze tolik rodičů se zajímalo o to, jaký bude další osud výuky a 
rozvoj naší školy. Je to dramaticky nízké číslo, a proto si dovoluji apelovat na rodiče. Nebuďte lhostejní a zajímejte se o 
prostředí, kam posíláte své děti za vzděláním!  
V tomto mém úvodním slovu bych se ráda rozloučila s paní učitelkou Špinkovou (dnes již paní Hajšmanovou). Paní učitelka 
nás o prázdninách opustí, odejde do vzdáleného města a bude se připravovat na roli maminky. Za ty nádherné roky, kdy 
skvěle pečovala o naše děti, bych jí chtěla hluboce poděkovat. Byla dětmi velmi oblíbenou p. učitelkou a její působení na naší 
škole za sebou zanechá nesmazatelné vzpomínky na ni. Ráda bych jí do osobního života popřála jen vše nejlepší. 
Závěrem mi dovolte, abych všem čtenářům popřála krásné prožití dovolených, příjemný odpočinek a načerpání co nejvíce 
nových sil a energie.  

 

I n f o r m a c e  o b e c n í h o  ú ř a d u  

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOVČICE 

Zveřejněny jsou upravené verze dokumentů z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. 
Úplná znění dokumentů jsou uložena v archívu obecního úřadu. 
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U S N E S E N Í   č. 32/2009 z jednání zastupitelstva obce Lovčice ze dne 13. 5. 2009 

Zastupitelstvo obce v obci Lovčice vzalo na vědomí 
1. Informaci pana ředitele ZŠ 
2. Cenovou nabídku na opravu či na vybudování hromosvodů na obecních budovách.  
3. Informaci o přestavbě KTZ, o změnách oproti projektu a o možné změně typu osvětlení v sále. 
4. Informaci o připravované smlouvě o věcném břemeni s VaK. 
5. Poptání cenového návrhu na dokumentaci pro umělý povrch na tenisových kurtech.  
6. Informaci o podané žádosti o dotaci na projekt Nutné zvýšení bezpečnosti v obci, která byla podána do grantového 

programu Partnerství pro Kolínsko 2009 (dotace TPCA Kolín). 
7. Žádost paní xxxxxxxxx o pronájem 1 místnosti za účelem provozování služeb manikúra, pedikúra a nehtová modeláž. 
8. Zápis o výsledku kontroly nahrazující interní audit, která byla provedena 22. 4. 2009. 
9. Informaci o provedeném přezkoumání hospodaření Obce Lovčice za rok 2008, kterou provedl Krajský úřad 

Královéhradeckého kraje. 
10. Kontrolu usnesení z minulých zasedání. 
 
Zastupitelstvo obce v obci Lovčice schválilo 
1. Ověřovatele zápisu. 
2. Program zasedání zastupitelstva obce.  
3. Záměr umístit brány na polní cesty a spolufinancovat ½ nákladů na jejich zhotovení a montáž, kdy 1 brána bude stát 

6.000,- Kč. 
4. Pronajmout TJ SOKOL za účelem klubové činnosti 
p. p. č. 315/13 o výměře 2 211 m

2
 

p. p. č. 315/140 o výměře 2 921 m
2
 

st. p. č. 286 o výměře 336 m
2
 

budova bez čísla popisného nebo evidenčního na st. p. č. 286 - objekt občanské vybavenosti 

st. p. č. 287 o výměře 10 m
2
 

budova bez čísla popisného nebo evidenčního na st. p. č. 287- stavba technického vybavení 

a části pozemků 
p. p. č. 315/10 o výměře 3 847 m

2
 

p. p. č. 315/15 o výměře 1 934 m
2
 

p. p. č. 315/11 o výměře 1 925 m
2
 

p. p. č. 315/12 o výměře 4 060 m
2
 

na kterých je fotbalové hřiště (tyto pozemky budou přesné vymezeny geometrickým plánem). S tím, že pronájem bude 
na 25 let za nájemné 1,- Kč ročně (hrazené do pokladny obecního úřadu) a TJ SOKOL bude hradit běžný provoz, údržbu 
a opravy. TJ SOKOL rovněž zajistí, aby byly splněny hygienické, bezpečnostní, protipožární aj. zákonné povinnosti. 

5. Provedení opravy elektro rozvodů v kabinách na hřišti za cenu je 11.000,- Kč bez DPH. 
6. Barvu fasády KTZ S 1050-Y20R (39) – 53 a barvu soklu S 3060-Y60R (100) – 19. Fasáda bude jednotná, bez zvýraznění 

oken a dveří. 
7. Jako dodavatele zařízení pro upgrade pracoviště CzechPOINT firmu BezvaNET s. r. o. s tím, že objednávka bude 

realizována pouze v případě poskytnutí dotace z Integrovaného operačního programu pro prioritní osu 2, oblast 
intervence 2.1 – zavádění ICT v územní veřejné správě, „eGovernment v obcích – CzechPOINT“. 

8. Budoucí prodej pozemku č. 71/3 i paní xxxxxxxxx, jako druhému partnerovi do společného jmění manželů za stejných 
podmínek jako panu xxxxxxxxx.   

9. Prodej pozemku č. 71/3, k. ú. Lovčice u Nového Bydžova paní xxxxxxxxx a panu xxxxxxxxx do společného jmění 
manželů. 

10. Rozpočtový výhled finančního hospodaření obce Lovčice na roky 2010 a 2011. 
11. Opravu komunikací U xxxxxxxxx, před kontejnery u obecního úřadu a děr na komunikaci od obecního úřadu až po 

xxxxxxxxx. Na dvůr za horní hospodou dát levnější štěrk, cestu na návsi od p. xxxxxxxxx po p. xxxxxxxxx dát do rozpočtu 
na příští rok. 

12. Použít výtěžky z výherních automatů na provoz knihovny na dobu až do odvolání. 
13. Oslovit dendrologa se žádostí o předložení cenové nabídky na zpracování dendrologického posudku stromů. 
14. Umístění herních prvků na dětském hřišti z akátu. 
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15. Umístění většího hřiště (II. varianta), dohodu o partnerství mezi Obcí Lovčice a Společnou Cidlinou, nájemní smlouvu 
mezi Obcí Lovčice a Společnou Cidlinou na část pozemků 315/12 o výměře 4060 m

2
, 315/11 o výměře 1925 m

2
, 315/15 

o výměře 1934 m
2
, 315/10 o výměře 3847 m

2 
v k. ú. Lovčice u Nového Bydžova za účelem realizace dětského hřiště 

v rámci projektu Dětem pro radost. 
16. Dohodu mezi Státním zemědělským intervenčním fondem a Obcí Lovčice o poskytnutí dotace z programu rozvoje 

venkova ČR – Oprava vnější omítky budovy základní a mateřské školy. 
17. Rozpočtové opatření č. 2/2009. 
18. Udělení předchozího souhlasu zřizovatele školy s přijetím finančního daru od Lovčické zemědělské a.s . ve výši 3.000,- 

Kč a od firmy Aleš JERIE Klamoš ve výši 5. 000,- Kč na školu v přírodě Základní škole a Mateřské škole Lovčice. 
 
Zastupitelstvo obce v obci Lovčice neschválilo 
1. Nabídku společnosti ASPIDA s.r.o. na prezentaci naší obce v publikaci Cestujeme po Čechách.  
 

U S N E S E N Í   č. 33/2009 z jednání zastupitelstva obce Lovčice ze dne 10. 6. 2009 

Zastupitelstvo obce v obci Lovčice vzalo na vědomí 
1. Informaci o nezískání dotace z programu Partnerství pro Kolínsko (společnosti TPCA) na projekt zvýšení bezpečnosti 

v obci, který zahrnoval nákup informativních měřičů rychlosti, výstražných značek k dětskému hřišti a dopravní 
výchovu dětí. 

2. Informaci o jednání valné hromady společnosti Vodovody a kanalizace Hradec králové, a. s. dne 3. 6. 2009. 
3. Informaci o celostátní soutěži Starosta roku 2009, kde vítěz obdrží 100.000,- Kč pro svou obec. 
4. Kontrolu usnesení z minulých zasedání. 
 
Zastupitelstvo obce v obci Lovčice schválilo 
1. Ověřovatele zápisu. 
2. Program zasedání zastupitelstva obce.  
3. Závěrečný účet obce za rok 2008 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením bez výhrad.  
4. Záměr požádat o zapůjčení 1 ks informativního měřiče rychlosti IPR 11 firmy Bártek rozhlasy s. r. o.  na 1 měsíc (za 

cenu 7.000,- Kč, s tím, že v případě následného zakoupení měřiče dojde k odečtu ceny nájmu od kupní ceny) a umístit 
jej ve směru od Hradce Králové. Po 1 měsíci navrhuje ZO vyhodnotit zjištěný stav a poté se rozhodnout, zda tyto 
měřiče zakoupit nastálo. 

5. Smlouvu o poskytnutí dotace na projektovou dokumentaci „Kanalizace a ČOV Lovčice“ ve výši 250.000,- Kč od 
Královéhradeckého kraje, kde celkové náklady 2. etapy projektu jsou 398.650,- Kč. 

6. Cenovou nabídku firmy TR Antoš s. r. o. na zhotovení dětského hřiště u kostela a výstavbu dětského hřiště touto 
firmou. 

7. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo s firmou Zdeněk Solar, který se týká nutného provedení sanací v obecní části KTZ a je ve 
výši 56.298,- Kč bez DPH. 

8. Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo s firmou Zdeněk Solar, který se týká změn v části KTZ určené k pronájmu (změna výloha 
x okno, sloučení dvou místností do jedné, vbudování hygienického zařízení,…) a je ve výši 19.717,- Kč bez DPH. 

9. Změnu v osvětlení sálu v KTZ oproti projektu za bezpečnostní osvětlení a úhradu cenového rozdílu oproti 
projektovanému osvětlení 56.310,- Kč bez DPH z položky vícenákladů nebo z vlastního rozpočtu. 

10. Výměnu vnějších okenních parapetů na budově základní školy firmou Výškomont sdružení za  20.038,- Kč s DPH. 
11. Cenovou nabídku firmy Linhart ve výši 15.000,- Kč bez DPH na zpracování projektové dokumentace na umělý povrch 

na tenisových kurtech. 
12. Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí s p. xxxxxxxxx na pozemek p. p. č. 311/15 – Pekelec II. etapa. 
13. Rozpočtové opatření č. 3/09. 

 

Řádné zasedání obecního zastupitelstva se v měsíci srpnu 2009 nebude konat.  

 

R ů z n é  i n f o r m a c e  

Rozšíření obecního archívu 
Prosíme občany, kteří mají ve svých rodinných archívech staré pohlednice obce Lovčice, staré fotografie obce či historická 
vydání Lovčického zpravodaje, zda by nám je nemohli zapůjčit. Pracovníci obecního úřadu vámi donesený historický materiál 
naskenují, ofotí, a ihned vám bude navrácen. Takto budou tyto historické vzpomínky zachovány i pro budoucí generace. 
Děkujeme! 
 



 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  4  Č í s l o  3 - 2 0 0 9  

 

 



 

L o v č i c k ý  z p r a v o d a j  

 

S t r á n k a  |  5  Č í s l o  3 - 2 0 0 9  

 

 
Odpady – seriál 1. část 
 
Obec se zapojila do kolektivního systému ELEKTROWIN a. s., zajišťující zpětný odběr elektrozařízení skupiny 1, 2, a 6 (velké a 
malé domácí spotřebiče, nářadí, nástroje). Tato elektrozařízení budete moci odevzdat na sběrný dvůr za horní hospodou 
vždy první středu v měsíci od 13,00 do 15,00 hodin a vždy první sobotu v měsíci od 8,00 do 10,00 hodin. Tato 
elektrozařízení budou odebrána zdarma pouze v případě, že budou kompletní! 
 
Elektrospotřebiče do výkupny nepatří 
Stále více odpadů nachází využití v novém kabátě. Prvotního materiálu je stále méně a méně a každý se snaží využít, co se dá. 
Musí to však mít svá pravidla, aby nikdo nebyl ohrožen na zdraví a abychom si neznečistili prostředí, ve kterém žijeme.  
To, co jsme byli léta zvyklí vyhazovat, má najednou význam pro výrobu, to, co jsme byli léta zvyklí prodávat do sběrny 
surovin, najednou nejde. Všechno má svůj určený postup, aby bylo možné využít opravdu maximum. 
Ve výkupnách surovin nastávají převratné změny – některé předměty nelze vykupovat vůbec, pro jiné je třeba přesné 
evidence osob. Za všechno se platí bezhotovostně.  
 
Ani elektrozařízení do výkupny nepatří 
Pro vysloužilá elektrozařízení jsou určena místa, kam je nutné je odevzdávat – jsou to buď místa určená obcí, místa zpětného 
odběru, která se nacházejí ve sběrných dvorech obcí či u posledních prodejců, nebo přímo zpracovatel, který je k tomu 
oprávněn – tedy má souhlas krajského úřadu k jejich zpracování. Porušení této povinnosti občanem může být podle zákona 
sankcionováno až do výše 20 000 Kč. 
Vysloužilé elektrozařízení obsahuje nebezpečné látky, které mohou ohrozit zdraví a životní prostředí, proto je nutné 
postupovat při jeho demontáži ve zpracovatelském zařízení přísně podle zákona.  
Tím, že je elektrozařízení předáváno do místa zpětného odběru, odpadají obci náklady na jeho odvoz ke zpracovatel i a také 
na jeho recyklaci. Tato úspora je patrná zejména u takových spotřebičů, jako jsou chladničky, ale pro obecní pokladnu jsou 
rovněž zajímavé motivační odměny za ostatní spotřebiče. Motivace od kolektivního systému ELEKTROWIN, který za výrobce 
zajišťuje zpětný odběr některých druhů elektrozařízení, pokrývají např. náklady na manipulaci ve sběrném dvoře. Tyto 

náklady ani náklady na dopravu a recyklaci se tak již nemusejí promítat do poplatků za odpady.  
Při nákupu spotřebiče si všimněte symbolu přeškrtnuté popelnice. Co to vlastně znamená? Značí, že 
elektrozařízení nepatří do popelnice, do směsného komunálního odpadu. Elektrozařízení je třeba třídit stejně 
jako plasty, papír nebo sklo! Pro odkládání spotřebičů jsou určena speciální místa – buď ve sběrných dvorech, 
v prodejnách elektrospotřebičů, nebo v rámci mobilních svozů –, případně speciální sběry např. v rámci akce 
kolektivního systému ELEKTROWIN – Putující kontejner. 

 
Vicehejtman Derner upozorňuje na lichváře 

V poslední době se rozmohla nabídka firem, které nabízejí finanční pomoc lidem v nouzi. Tato pomoc se 
ale ukazuje jako lichvářská, protože tyto firmy mají nastavené smluvní podmínky tak, že člověk v krátké 
době přijde i o to, co by mu po řádné soudní exekuci zůstalo. Zásadní problém je v tom, že smlouvy o 
půjčce kromě úroků obsahují vysoké poplatky a sankce a jsou doplněny o tzv. rozhodčí doložku, která 
zneužívá toho, že se do těchto problémů dostávají lidé, kteří se nejsou schopni orientovat v základní 
ekonomické a právní problematice. V souvislosti s tím jsem dopisem vyzval poslance a senátory KDU-
ČSL, aby podnikli kroky k úpravě současného nevyhovujícího zákona. Společnost by totiž měla lidi v těžké 
životní situaci přiměřeně chránit!   
 
Ing. Vladimír Derner, náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje, http://www.derner.cz/ 

Co tedy dělat v nouzi? 

1. Nevyhledávat pomoc u firem, které nabízejí finanční pomoc a nic s nimi nepodepisovat!  
2. Pozor na slevy, předváděcí akce, nabídky zboží zdarma, drobné písmo na smlouvách a letácích 
3. Obrátit se v tísni pro radu na proškolené zaměstnance sociálních odborů na úřadech  
Sociálním pracovníkům v kraji bylo nabídnuto Krajským úřadem školení „Dluhy trendem současnosti,“ podpořené Evropským 
sociálním fondem. Pokud na některých úřadech není nikdo proškolen, vyzývám tímto příslušné úředníky k doplnění vzdělání!  
4. Vyhledat pomoc v nouzi v poradnách, kde poskytují dluhové poradenství 

 Poradna pro lidi v tísni, Hradec Králové, Velké náměstí 34, tel: 495 591 382, 777 737 612, e-mail: plt@hk.caritas.cz, 
Konzultační hodiny: PO+ČT pro objednané, ÚT 8:00 – 12:00 a 13:00 – 16:00; ST 8:00 – 12:00 a 13:00 – 18:00) 

 Občanské poradenské středisko, o.p.s. – občanské poradny (www.obcanskeporadny.cz) 

mailto:plt@hk.caritas.cz
http://www.obcanskeporadny.cz/
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 Hradec Králové, Veverkova 1343, tel: 498 500 357, e-mail: ophk@ops.cz  

 Náchod, Hálkova 432, tel: 491 421 723, e-mail: opnachod@ops.cz  

 Jičín, Tyršova 246, tel: 493 523 495, e-mail: opjicin@ops.cz  

 Trutnov, Horská 5/1 (budova bývalého OÚ), tel: 499 859 301, e-mail: optrutnov@ops.cz  

 AGAPÉ, o.s. – občanská poradna, Rychnov nad Kněžnou, Panská 1492, tel: 494 535 112, e-mail: oprk@wo.cz  

 Sdružení SPES – www.pomocsdluhy.cz, e-mail: spes@pomocsdluhy.cz 

 Farní charita Dvůr Králové nad Labem – občanské poradny 

 Dvůr Králové nad Labem, Palackého 99, tel: 499 620 431, e-mail: obcanska.poradnadk@centrum.cz  

 Jaroměř, nám. Československé armády 16, tel: 739 801 852, e-mail: obcanska.poradnadk@centrum.cz 

 Hořice, Husova 321, tel: 739 801 852, e-mail: obcanska.poradnadk@centrum.cz 

 Rada seniorů České republiky, o.p.s., Hradec Králové Gočárova třída 1620/30-Pražské Předměstí, tel: 495 521 048, e-
mail: poradna.hradec.kr@rscr.cz 

 PRO BONO PUBLICO, o.p., Dvůr Králové nad Labem, T.G. Masaryka 40, tel: 499 620 438, e-mail: 
probonopublico@mkinet.cz  

 Sdružení obrany spotřebitelů – tel: 900 080 808 (8Kč/min), PO-PÁ 8:00-17:00 

 

P ř i p r a v u j e  s e  v  n a š í  o b c i  

 TJ SOKOL Lovčice pořádá dne 25. 7. 2009 memoriál Miroslava Hoška v kopané. 
 
Oddíl nohejbalu TJ SOKOL Lovčice připravuje na 29. 8. 2009 1. ročník turnaje nohejbalu trojic žáků do 15-ti let. 
 
Sbor dobrovolných hasičů pořádá dne 29. 8. 2009 od 13,30 hodin Dětský den, rozloučení s prázdninami. 
 
Na den 5. 9. 2009 jsou plánovány oslavy 50 let znovuobnovení kopané v Lovčicích a 110 let založení Sokola v obci. 
 
 

I n f o r m a c e  Z á k l a d n í  a  m a t e ř s k é  š k o l y  v  L o v č i c í c h  

Akce MŠ Lovčice 
Den Matek 12.5. 
Nejočekávanější akcí v měsíci květnu byl Den matek, 
konající se 12.5. Svátek maminek jsme oslavili básničkami, 
písničkami a především poděkováním maminkám za péči 
a starost. Nechybělo ani předávání dárků a květin. 
 
Prohlídka ZD Lovčice 13.5. 
V ZD Lovčice jsme s dětmi pozorovali hospodářská zvířata, 
jako jsou telata, krávy, býci a zhlédli jsme i zemědělské 
stroje a obstarávání zvířat v době krmení. 
 
Pěší výlet do MŠ Převýšov 14.5. 
Výlet se uskutečnil v ranních hodinách, kdy děti měly 
nejvíce síly absolvovat cestu do mateřské školy pěšky. 
V Převýšově nás kamarádi ze školky přivítali čajem a 
dobrotami. Cestou zpět jsme se svezli autobusem. 
 
Soutěž o nej berušku 19.5. 
Téměř 2 měsíce měly děti možnost nosit do soutěže svoje 
berušky, které byly vyhodnoceny dětmi a na základě 
hodnocení byly předány ceny těm nejhezčím výrobkům. 
 
 

Výlet zoo Chleby  21.5. 
Na výlet do Zoologické zahrady Chleby jsme se vydali 
autobusem společně s dvěma školkami. Čekala nás 
prohlídka celé zoo i s vyprávěním o zvířatech, žijících 
v zoo. Celým výletem nás provázel papoušek ara. Zbylý čas 
jsme využili prohlídkou Poděbrad, především kolonády a 
slunečních hodin. 

 
 
 

mailto:ophk@ops.cz
mailto:opnachod@ops.cz
mailto:opjicin@ops.cz
mailto:optrutnov@ops.cz
mailto:oprk@wo.cz
http://www.pomocsdluhy.cz/
mailto:spes@pomocsdluhy.cz
mailto:obcanska.poradnadk@centrum.cz
mailto:obcanska.poradnadk@centrum.cz
mailto:obcanska.poradnadk@centrum.cz
mailto:poradna.hradec.kr@rscr.cz
mailto:probonopublico@mkinet.cz
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Statek pana Vojtíška 22.5.  
Jako každý rok, tak i letos jsme přijali pozvání na prohlídku 
domácích zvířat na místním statku u pana Vojtíška. Děti se 
sblížily s kozami, ovcemi, slepicemi, kuřaty, jehňaty i 
kůzlaty. Zvířata jsme společně krmili suchým pečivem, 
které děti pečlivě sušily doma. 
 
ŠVP Jablonec nad Jizerou 25.5. – 27.5. 
Škola v přírodě byla zaměřena především na prohlídku 
Jablonce nad Jizerou a okolí. První den nás čekal pěší výlet 
na zříceninu hradu a následné osvěžení v řece Jizeře. 
Druhý den jsme jeli na výlet do Poniklé, kde jsme navštívili 
Krkonošské muzeum starých řemesel a výrobu skleněných 
vánočních ozdob. Měli jsme možnost vyrobit si vánoční 
hvězdu. Na třídenní školce v přírodě nechyběly ani 
sportovní aktivity, které jsme nevynechali každý večer. 
 
Den dětí 1.6. 
Den dětí jsme oslavili u paní Stehlíkové ve školní jídelně. 
Teta nám připravila neobvyklou svačinu – párek v rohlíku 

a jako zákusek jsme dostali sušenku. Připili jsme si šťávou 
a navzájem si popřáli. 
 
Olympiáda MŠ Převýšov 4.6. 
Celý rok jsme s dětmi nacvičovali na olympiádu, které se 
každý rok zúčastníme spolu s jinými školkami. Cestu do 
Převýšova jsme absolvovali hasičským autem. Na dětském 
hřišti jsme plnili různé soutěže – běhání, skákání, chůzi 
v holinkách a na chůdách. Nechyběla ani výroba 
olympijských kruhů, které jsme si pyšně vystavili v naší 
mateřské školce. Odměny byly nejen sladké, ale i studené. 
Na závěr nás hasiči učili stříkat hadicemi a odvezli nás zpět 
do Lovčic. 
 
Rozloučení s „předškoláky“ 16.6. 
V červnu se vždy loučíme s dětmi, které čeká v září 
povinnost jít do školy, tak tomu bylo i letos. 
S předškolními dětmi jsme se rozloučili básničkami, 
písničkami a na závěr je paní starostka pasovala na 
„školáky“. Rozdali jsme dárky, poděkovali a popřáli dětem 
a na zahradě nás čekalo opékání vuřtů. 

Akce ZŠ Lovčice 
20 000 MIL POD MOŘEM 
 Dne 4. května jsme jeli se školou do Pardubic do divadla. Vyjeli jsme od školy autobusem v 8.15 hod. Po celou cestu 
jsme si povídali. V Pardubicích jsme vystoupili v 9 hodin a nasvačili jsme se. Pak jsme se šli podívat na zdymadlo. Ze zdymadla 
jsme pokračovali na pardubický zámek. Potom jsme šli na náměstí a koupili jsme si zmrzlinu. Když si všichni zmrzlinu snědli, 
odešli jsme k divadlu. Nejdřív jsme čekali na schodech, než pan ředitel koupí vstupenky. Když pan ředitel přišel, paní 
průvodkyně nás dovedla do lóží. V mé lóži jsme seděli já, Štefan, Aleš a Kuba. A začalo představení, které bylo o tom, že 
kapitán jedné lodi chtěl dostat narvala, a tak si vzal do posádky 3 pány. Oni si mysleli, že narval je mořská příšera, která potápí 
lodě. Ale ona to byla ponorka kapitána Nema. Jeho ponorka se jmenovala Nautilus. Kapitán Nemo zajal posádku lodi a zažili 
mnoho dobrodružství. Nakonec se všichni dostali do svého města New Yorku, odkud vypluli. Po představevní jsme běželi 
k autobusu, protože pršelo, a jeli jsme zpátky do Lovčic. Před školou jsme se rozešli a šli domů. Divadlo se mi líbilo, akorát mi 
vadily nepohodlné židle v divadle. 
      Jakub Jelínek, žák 5. ročníku  
 
JUMPING DRUMS, VÝLET NA BUBNY 
 Ve středu 6. května jela celá škola do Chlumce nad Cidlinou. Po příjezdu na nádraží jsme si mohli něco zakoupit 
v malém stánku. Pak se vyrazilo do městské knihovny, kde nám paní knihovnice povídala o tom, jak to tam funguje. Mohli 
jsme si prohlédnout a přečíst různé knížky a časopisy. Po této návštěvě nás čekal koncert v Klicperově domě. Po příchodu se 
nám představila skupina, která se jmenovala Jumping Drums. Hráli v ní 4 členové: Bára, Radek, Jirka a Ivo. Hráli na různé 
bubny a také nás učili základy bubnování, s úspěchem jsme se k nim přidávali. Hraní bylo doprovázené vtipným komentářem 
o skupině, bubnech a historii bubnování. Po koncertě nám bubeníci dávali autogramy a mohli jsme si koupit paličky na 
bubnování s názvem skupiny. Po skončení koncertu jsme pospíchali na vlak, který nám bohužel stejně ujel. Tento výlet se mi 
moc líbil. 
   Adéla Krátká, žákyně 4. ročníku 
ŠKOLA V PŘÍRODĚ 
 Dobrý den, vážení čtenáři, chtěla bych vám vyprávět o 25. – 27. květnu, kdy se naše škola vydala do Jablonce nad 
Jizerou na školu v přírodě. Do Jablonce jsme přijeli asi v 11.45 hod. Přišli jsme do hotelu Prajsko a tam se ubytovali. Já jsem 
pokoj sdílela s Markétou, Dominikou, Beátou a Nikolou. Věci byly uklizeny a hurá na oběd složený z bramborové kaše a 
uzeného masa. Když se všichni najedli, vyrazili jsme na zříceninu Nístějku. Šestikilometrová chůze kdekoho unaví, a tak jsme 
se pro osvěžení cachtali v Jizeře. Po příchodu na hotel následovala večeře a hodinový pobyt na hřišti. Poté jsme se umyli a šli 
spát. 
 Úterní ráno začalo budíčkem, pokračovalo snídaní a končilo informacemi o úterním programu. Z nich jsme se 
dozvěděli, že dnes navštívíme vesnici Poniklou. Dostali jsme svačinu a vyrazili na vlak. Asi po půl hodině jsme dorazili na místo 
a vydali se do Muzea krkonošských řemesel. Když jsme tam došli, rozdělili jsme se do dvou skupin. Naše skupina vyrazila 
nejprve do výrobny perličkových ozdob Rautis a ta druhá zůstala na místě. V Rautisu jsme si všichni prohlédli, jakou cestu 
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musí absolvovat jeden korálek, než se dá do prodeje a potom si to 
dokonce sami vyzkoušeli v podobě malé hvězdičky. Když jsme to 
dodělali, vyměnili jsme se s druhou skupinou a navštívili muzeum. 
Tam jsme se dozvěděli, jak se dříve žilo, také jsme si mohli vyrobit 
náhrdelník nebo náušnice. Celí unavení jsme se vrátili do hotelu a 
udělali jsme to samé jako minulý den, s výjimkou návštěvy hřiště. 
Místo ní jsme kreslili naše dosavadní zážitky. 
 Ve středu ráno nás opět čekala snídaně a (pro mě ne moc 
radostná) zpráva o dnešním odjezdu domů. Po vyslechnutí projevu 
jsme se odebrali do svých pokojů a začali si balit. Před odjezdem 
jsme ještě stihli hry, nanuk, pohledy a oběd. Cesta byla dlouhá, ale 
po dvou hodinách byla u konce a hurá domů. Celá škola v přírodě 
byla prostě super. 
 
   Petra Sukeníková, žákyně 5. ročníku 
 

 
 
Milí přátelé, 
 
školáci jsou již doma i s vysvědčením za druhé pololetí školního roku 2008/2009. Ze školy utíkali zvesela, tak snad to nebylo 
tak hrozné … Inu, každý, co si zasloužil. Konečnou známku však nelze chápat jen jako průměr nasbíraných známek. Vyjadřuje i 
ve své omezené možnosti celou řadu dalších aspektů. 
Na mne připadl úkol pokusit se zhodnotit uplynulý školní rok. Za prvé bych pouze konstatoval, že uplynul jako voda a možná 
ještě rychleji. Snad to je i způsobeno značnou nestálostí našeho resortu a návalem neustálých změn a často nesmyslných 
požadavků. Myslím si, že již vzhledem ke své letité praxi mohu konstatovat, že české školství a vzdělání prvního stupně 
obzvláště, potřebuje vody klidné, přehledné, stálé, neříkám však stojaté. Česká škola se dostává stále více do kleští požadavků 
a očekávání ze stran státu, rodičů, kontrolních orgánů, odborných institucí, ve stále větší míře je na školu přesouvána, a 
v podstatě je jí i podstrkována, úloha rodiny a působení naší společnosti. Věřte, že rodinu zcela jistě nenahradíme a zdravou 
lidskou společnost také ne. Ve škole se nám může podařit vytvořit model. Ale originál – na ten má patent rodina každého 
dítěte. Zamysleme se, prosím, nad tím, jaké hodnoty a jaké zvyky svým dětem předáváme …  
Zpět ke škole. Za pozitivní považuji skutečnost, že jsme našim žákům zajistili pestře poskládaný rok z celé řady akcí i učení. 
Pestrost práce s dětmi byla a je i předností našeho nejnižšího oddělení – mateřské školy. Z hlediska výukového jsme se všichni 
snažili dětem předat a vštípit maximum potřebných vědomostí a dovedností. Zde došlo k několika konfrontacím názorů. Na 
jejich základě bych zde uvedl jednu ze zásadních tezí Rámcového vzdělávacího programu. Je jím individuální přístup ke 
každému z žáků. Bourají se tímto však zažité stereotypy a formy z let minulých, na které jsou rodiče a ostatní zvyklí. Ztrácí se 
jistý druh masovosti a přichází přístup, kdy se kantor staví ke každému žáku individuálně, osobně. Náš vzdělávací program je 
postaven tak, aby žáci dosáhli určených výstupů pro jednotlivé ročníky. Míra jejich zvládnutí však z velké části závisí i na 
osobním přístupu žáka, na jeho svědomitosti, i na spolupráci rodičů při osvojování si dané látky. Jsme na prvním stupni a 
v podstatě valná většina učiva je určena k pamětnému naučení se. Násobilku ani vyjmenovaná slova prostě neobejdeme.  
V samém závěru letošního školního roku nám bylo prostřednictvím sl. V. Rybáčkové umožněno navázat spolupráci 
s významným investorem ze západních Čech, díky jehož štědrosti připutují do naší školy nemalé finanční prostředky a s nimi i 
výrazné posunutí kvality jejího vybavení. Pro nás pedagogy jsou pak chystané změny velkým závazkem. Na toto téma byla 
svolána mimořádná schůzka, která proběhla za účasti investora, paní starostky, zaměstnanců školy a, bohužel, žalostně 
malého počtu rodičů v pondělí 29. 6. od 18 hodin v naší škole. Pro nezúčastněné zde doplňuji základní informace, které byly 
na setkání poskytnuty. 
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Naše škola bude vybavena vlastní počítačovou sítí, novými stanicemi a další moderní technikou. Vybavení se týká i mateřské 
školy. Souběžně s tímto škola získá pro rozvoj mimoškolních aktivit keramickou dílnu, vybavení školního hřiště MŠ a další 
podporu do budoucna.  
Oč tedy z praktického hlediska půjde? Od prvního ročníku k postupnému zapojování a využívání výpočetní techniky v běžné 
výuce (procvičování, testy, kontrolní práce, výuka, vyhledávání informací, samostatné práce, referáty, řešení problémů 
pomocí internetu …) až po výuku samostatného předmětu Výpočetní technika (Informatika) v 5. i resp. v 4. ročníku a 
praktickou aplikaci naučeného (školní časopis, internetové stránky, …). Využití speciálních výukových programů a práce 
s internetem. 
Nabídneme rodičům žáků možnost komunikovat prostřednictvím internetu, získávat informace o programu školy, o 
prospěchu žáků prostřednictvím zřízených osobních účtů. 
Možnost komunikace s rodiči, předávání aktuálních informací, vlastní pracovní příprava, příprava a tvorba výukových 
materiálů, zavedení nových výukových postupů, větší začlenění moderní techniky do běžných hodin, možnost práce a 
přípravy mimo školu, vlastní prezentace na webu, další osobní růst. 
Z hlediska dlouhodobějších cílů chceme zautomatizovat užití a začlenění práce s výpočetní technikou do běžného 
vzdělávacího procesu s ohledem na věková specifika. Naučit žáky pracovat s moderní technikou efektivně a smysluplně, vést 
je k praktickému využívání PC, internetu, naučit je získávat potřebné informace, prakticky zpracovávat a vyhotovovat zadané 
úkoly pomocí této techniky. 
Z hlediska společenského pak maximalizovat využití výpočetní techniky v oblastech vzájemné komunikace a získávání 
potřebných informací.  
Využití techniky i mimo rámec vyučování – zřízení kroužku práce s PC, … 
Zaměstnancům školy pak umožnit vzdálený přístup k datům školy a umožnit jim domácí přípravu a tvorbu výukových 
materiálů mimo školu. 
Čeká nás tedy, jak vidíte, období plné náročné práce, období získávání poznatků a realizování našich cílů. Během prázdnin tak  
škola vedle nového kabátu dostane i nové vnitřní vybavení a vybavení dětského hřiště. A již nyní Vás mohu srdečně pozvat na 
společenské zahájení nového školního roku 2009/2010. Bližší informace budou včas zveřejněny. 
 
Na samotný závěr svého příspěvku, jsem si ponechal jedno rozloučení. Rozloučení trochu smutné, protože nás opouští naše 
slečna učitelka Andrea Špinková, a trochu veselé, protože Andrejka už nebude od 4. července slečnou, ale paní, a protože 
bude maminkou. Chtěl bych jí touto cestou ještě jednou poděkovat za vše, co pro naši školu udělala. A nebylo toho málo. Za 
sebe mohu říci, že to je skvělá učitelka. A mít takovou v kolektivu je radost. Zároveň jí chci za nás všechny popřát do 
nastávajícího rodinného i osobního života jen to krásné a dobré.  
Vám všem pak přeji pohodové léto a v září nashledanou ve škole. 
 

Mgr. Jan Václavík, ředitel školy 
 

O b e c n í  k n i h o v n a  L o v č i c e  

 
Naše knihovna se zapojila do celostátní akce „Jdeme za knihou“. 
V sobotu 30. května 2009 ve 13 hodin byla zahájena šipkovaná. I přes 
špatné počasí se této soutěže zúčastnilo 12 dětí a 2 dospělí. Starší 
děvčata nejprve připravila trasu, na kterou rozmístila různé otázky a 
úkoly s knižní tematikou a uschovala poklad. Ostatní děti se sešly před 
knihovnou a poté vyrazily po šipkách a fáborkách plnit úkoly. V 
polovině cesty, kolem 7. otázky, nám ale počasí nepřálo, a tak se přešlo 
rovnou k hledání pokladu. S pokladem jsme odešli do knihovny, kde 
jsme jej rozdělali a objevili knihu pro knihovnu „Velká kniha českých 
říkadel s obrázky Miloše Nesvadby“ a sladké dobrůtky pro každého. 
 
Kroužek dovednosti se během prázdnin konat nebude.  
 
V průběhu prázdnin bude knihovna v sobotu zavřená. Výpůjční hodiny 
v týdnu zůstávají v platnosti. Knihovna tudíž bude otevřená od pondělí do pátku od 15,00 hod. 

Renáta Švarcová, knihovnice 
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I n f o r m a c e  Ř í m s k o k a t o l i c k é  f a r n o s t i  L o v č i c e  

 
Co nás formuje… 

Formovat – znamená dát něčemu určitý tvar. Formovat člověka 
znamená pomoct mu vyrůst a dozrát v různých rozměrech jeho 
osobnosti. V dnešní ekonomicky zaměřené společnosti se věnuje 
mnoho úsilí formaci člověka v oblasti rozumové, získání 
praktických zručností, v jeho uplatnění v určitém zaměstnání. 
Aby však byl člověk plně člověkem, potřebuje růst a dozrávat i 
v jiných oblastech svého bytí – např. charakteru, vztahů, citů… 
Pokud tomu tak není, pak jsme svědky jistých deformací lidské 
osobnosti. Důsledkem deformace lidského charakteru je pak 
otupení smyslu pro morální hodnoty a etické chování, 
deformace v oblasti vztahů plodí neschopnost řešit problémy 
v manželství a rodině, kvůli deformacím v oblasti citů člověk 
postrádá vnímání krásy, podléhá povrchní zábavě, atd. 
Formování člověka je tedy náročným posláním rodiny, školy, či 
dalších institucí, je to také celoživotní úkol pro každého z nás. 

   Zvláštním místem formování člověka je prostředí chrámu – zde se člověk otevírá, aby rostl a dozrával v duchovním rozměru 
svého bytí. Cílem duchovní formace je probouzet a pěstovat v člověku smysl pro tajemství, pro duchovní a mravní hodnoty, 
no i smysl pro krásu. Chrám byl vždy místem, kde ducha člověka formovalo i umění (výtvarné i hudební).       
   Je už víceletou tradicí, že se v lovčickém kostele přibližně 2krát v roce uskutečňuje koncert duchovní hudby. Vícekrát zde 
vystoupili se svým programem žáci Základní umělecké školy z Nového Bydžova (v předvánočním čase, ve velikonoční době, či 
při příležitosti Dne matek). Dále u nás vystoupil chrámový sbor z Nového Bydžova, minulý rok se nám při příležitosti slavnosti 
posvěcení chrámu představil soubor staré hudby Musica da chiesa. 
   Dne 14. 6. 2009 se v rámci poutní slavnosti naší farnosti opět uskutečnil koncert duchovní hudby. S novým programem 
k nám zavítal chrámový sbor z Nového Bydžova pod vedením svého dirigenta pana Ing. Jiřího Vacka. Koncert uvedla varhanní 
hudba v podání Dana Perneta, žáka ZUŠ v Novém Bydžově. Pak sbor a jeho sólisté předvedli zajímavý průřez různými žánry 
duchovní hudby – od světové a české klasiky (W.A.Mozart, D.Scarlatti, A.Říhovský ), až k autorům současnosti (Andrew Lloyd 
Webber, či skladba varhaníka sboru Ondřeje Vávry). Všichni, kdo jsme se koncertu zúčastnili, chceme i touto cestou 
poděkovat chrámovému sboru z Nového Bydžova za hluboký duchovní zážitek, který nám svým uměním zprostředkovali.  
   Těšíme se zároveň na další setkání s vámi při koncertech v našem kostele. 
 

PaedDr. Vladimír Beňo, jáhen farnosti Lovčice 

 

I n f o r m a c e  s p o l k ů  v  L o v č i c í c h  

 

Sbor dobrovolných hasičů Lovčice 

 
Jako každý rok, tak i letos jsme na začátku letních prázdnin vypustili požární nádrž na Pekelci a dali jsme se do jejího čištění. 
Vytáhli jsme nářadí a celé dno jsme vyčistili od nánosů nečistot. Vynášeli jsme i nepořádek, který se pod vodní hladinu dostal 
ne zrovna přirozenou cestou, ale rukou nepořádných lidí. Akce začala dopoledne úderem deváté hodiny. Konec byl přibližně v 
15 hodin. Jsme rádi, že nám počasí letos přálo a doufáme, že voda vydrží čistá co nejdéle.  
Koncem prázdnin 29. 8. 2009 budeme pořádat Dětský den, rozloučení s prázdninami. Snad bude hezké počasí a pevně 
doufáme, že i účast dětí a dospělých bude co největší. 

Petr Matuška, starosta SDH Lovčice 

 

TJ Sokol Lovčice 
Oddíl fotbalu 
Dne 21. 6. 2009 skončily fotbalové soutěže v našem okrese. 
Velkou radost fotbalovým fanouškům udělali hráči A mužstva dospělých, kteří vítězstvím ve III. třídě splnili cíl a po dvou 
letech se vrací do okresního přeboru. Výbor TJ děkuje všem, kteří se o postup zasloužili. 
B mužstvo dospělých obsadilo 8. příčku ve 4. třídě. 
Naši dorostenci se umístili na 7. místě okresního přeboru. 
Žáci obsadili 6. příčku v okresní soutěži starších žáků. 
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V neděli 21. 6. uspořádal TJ Sokol ve spolupráci s obecním úřadem, myslivci a hasiči Dětský den. K tomu, abychom mohli říci 
zdařilý, chybí větší zájem dětí, ale i rodičů a sportovní veřejnosti. 
 
Jaký je program TJ Sokol na nejbližší období? 
Dne 18. 7. zahájí mužstvo dospělých novou sezonu přátelským utkáním. 
Dne 25. 7. je pořádán memoriál Miroslava Hoška v kopané za účasti těchto mužstev: 
                                          Sokol Lovčice 
                                          Tatran Městec Králové 
                                          Sokol Běrunice 
                                          Sokol Újezd 
8. 8. je dnem zahájení mistrovských zápasů pořádaných OFS. 
 
Na den 5. 9. 2009 jsou plánovány oslavy 50 let znovuobnovení kopané v Lovčicích a 110 let založení Sokola v obci. 
Výbor TJ připravuje pro bývalé hráče setkání a pozval k přátelskému zápasu internacionály Slávie Praha. 
Na večer je připravována Posvícenská zábava na stadionu. 

Bohuslav Poříz, předseda TJ Sokol Lovčice 
Bike Team 
V sobotu 23. května 2009 uspořádal náš spolek ve spolupráci 
s Obecním úřadem Lovčice 2. ročník cyklistické projížďky s názvem 
Lovčické šlápnutí. Počasí nám přálo, a tak se před místní školou 
sešlo okolo 20 dospělých a 13 dětí všech věkových kategorií. Trasa 
letošního ročníku vedla přes oboru na fotbalové hřiště. V oboře si 
děti vyzkoušeli závod na čas, za což obdrželi sladkou odměnu. Na 
hřišti je čekalo několik dovednostních soutěží na kole např. jízda po 
prkně, pomalá jízda, slalom atd. Po zdolání všech disciplín čekalo na 
děti malé občerstvení a odměny. I přes několik karambolů, pádů a 
jeden úraz se akce vydařila a doufáme, že příští rok bude v účasti 
ještě úspěšnější. 
   Za Bike Team Lovčice Karel Neprášek 
 
Oddíl nohejbalu 
Hráči oddílu nohejbalu se zúčastnili 9. 5. 2009 turnaje trojic pořádaného v Káranicích a v Chudeřicích. Startovalo zde celkem 
20 družstev z blízkého i širokého okolí. Lovčické družstvo ve složení Hanzl Petr, Bárdy Pavel a Vavřínek Pavel postoupilo ze 
základní skupiny z druhého místa, ale neprobojovalo se následným vyřazovacím systémem a skončilo na konečném 8. místě. 
Druhé družstvo z Lovčic ve složení Lehký Mirek, Holec Marcel a Tománek Josef postoupilo ze základní skupiny z prvního místa, 
ale osudným se mu stal také vyřazovací systém a skončilo na konečném 5. místě. 
Další turnaj, kterého se hráči z Lovčic zúčastnili, byl turnaj trojic v Humburkách, pořádaný 13. 6. 2009. O úspěch vyjeli bojovat 
hráči ve složení Hanzl Petr, Lehký Mirek a jeden hostující hráč z Nového Bydžova. V této netradiční sestavě vybojovali skvělé  
třetí místo. 
Dne 20. 6. 2009 se uskutečnil šestý ročník turnaje dvojic u nás v Lovčicích. Zúčastnilo se ho 14 družstev jak amatérských, tak 
okresních a krajských. Z Lovčic se do hry zapojila 4 družstva (2 družstva dospělých, 1 otec se synem a 1 žákovské). Ve skvělé  

konkurenci se žádnému z nich nepodařilo postoupit ze základních 
skupin. Útěchou byl dobře zorganizovaný turnaj, který ocenili jak 
vítězové, tak družstva, která skončila hluboko v poli poražených. 
Vítězné družstvo bylo ze Sloupna ve složení Ďurďa – Řičan. 
Dne 21. 6. 2009 členové oddílu nohejbalu vypomáhali při pořádání 
Dětského dne, který tradičně pořádal SOKOL Lovčice. 
Dne 27. 6. 2009 se hráči ve složení Vavřínek Pavel, Lehký Mirek, 
Hanzl Petr a Bárdy Pavel zúčastnili turnaje trojic v Jizerním Vtelnu. 
Na tento turnaj byli naši hráči zváni od pořádajícího klubu již delší 
dobu. Konečně naši hráči mohli tomuto pozvání vyhovět, ale 
úroveň tohoto turnaje byla nad jejich možnosti - skončili hluboko v 
poli poražených. Alespoň že atmosféra, která na tomto turnaji 
panovala, byla skvělá. 
Dne 4. 7. 2009 bojovali naši nohejbalisté na tradičním turnaji v 
Kněžičkách. První družstvo, ve složení Tománek Josef, Holec Marcel 
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a Bárdy Pavel, skončilo na celkovém šestém místě. Druhé družstvo, (junioři) ve složení Tománek Tomáš, Sedlic Lukáš a Hanzl 
Petr st. (který žáky doplnil), skončilo dokonce na krásném pátém místě. Celkem se turnaje zúčastnilo 14 družstev. Tománek 
Tomáš obdržel ocenění za nejmladšího hráče turnaje.  
 
Na závěr musím s uspokojením konstatovat, že na tréninky 
nohejbalu pravidelně dochází cca 8 žáků, kteří jsou vcelku 
talentovaní. Hlavní je ale jejich zapálení do nohejbalu a to, že na 
kurtech tráví poslední dobou velkou část svého volného času. Už to 
je v dnešní době, plné počítačů, video her a jiných pasivních 
lákadel, úspěch. Pokud jim to vydrží, tak možná za pár let nebude 
pro okresní a krajská družstva tak snadné, přijet si na Lovčický 
nohejbalový turnaj pro pohár vítěze. 
 
Členové oddílu nohejbalu gratulují Veronice a Marcelovi 
Holcovým k narození syna Matyáše. Matyášovi přejí hodně 
zdraví, aby rostl a aby mu to kopalo jako jeho tátovi. 

 
Za oddíl nohejbalu Bárdy Pavel 

 

Ú s p ě c h y  n a š i c h  o b č a n ů  

Olešnické mažoretky 
Ve dnech 19. a 22. června 2009 se v Poděbradech konalo Mistrovství České republiky Národního šampionátu mažoretek ČR 
2009. Naši obec na mistrovství v Poděbradech reprezentovala Aneta Matušková a Markéta Jilemnická (ze skupiny Červánky 
Olešnických mažoretek) a Šárka Jilemnická (ze skupiny Střípky Olešnických mažoretek). Účast na tomto mistrovství si tyto 
skupiny Olešnických mažoretek, tato děvčata, vybojovala umístěním na postupových pozicích v zemském kole Národního 
šampionátu mažoretek ČR 2009, které se konalo ve Strakonicích ve dnech 6. a 7. června 2009. 
Střípky na mistrovství vybojovaly překrásné druhé místo a odvážejí si titul 1. vicemistr České republiky (v konkurenci osmi 
nejlepších skupin České republiky). Obhájily tak své umístění z loňského roku. Červánky vybojovaly v konkurenci třinácti 
skupin šesté místo a potvrdily tak, že patří mezi nejlepší skupiny České republiky. 
Nejmladší soubor Violetky (Petrovická Pavlína, Homolová Gabriela a Školníková Kateřina) reprezentoval mimo jiné i naši 
obec v dalekém Bibione v Itálii, kde na členky tohoto souboru bylo připraveno několik vystoupení. 
Chtěla bych děvčatům tímto pogratulovat a popřát jim hodně úspěchů v dalších soutěžích a vystoupeních.  

  
 
Pevnostní muzeum v Sazené 
Jediný objekt Pevnostního muzea se nachází přímo na návsi v obci Sazená u Velvar. 
Velmi atypický a unikátní řopík, a to snad i v celoevropském měřítku, byl postaven na jaře roku 1938 jako jeden z tisíců 
dalších na území tehdejšího Československa. Bohužel do září 1938 nebyl zcela dokončen. V následujících letech okupace jako 
zázrakem unikl vlně odstřelů, která postihla naprostou většinu bunkrů stojících na území Protektorátu Čechy a Morava. Byl 
tedy zavezen lomovým kamenem a zalit betonem. Tak zůstal nepovšimnut až do února 2007, kdy se rozhodla oživit jeho osud 
parta nadšenců kolem Aleše Crhy, rodáka z Lovčic u Chlumce nad Cidlinou. 
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Ten se dohodl s obecním zastupitelstvem obce Sazená na pronájmu bunkru i s přilehlou obecní váhou na 20 let za korunu 
českou ročně. 
Od té doby započala náročná rekonstrukce. Během níž bylo z nitra objektu vyzbíjeno a vynošeno na 32 tun betonu, suti a 
lomového pískovce. Při rekonstrukci bylo zjištěno značné poškození obou hlavních střílen pevnůstky. Tyto byly po vyčištění 
svařeny zpět do původního stavu a vráceny na původní místo. 
Rekonstrukce pokračovala po vyčištění interiéru a svaření střílen náročnou rekonstrukcí střechy a střešní krytiny, která 
probíhala souběžně s rekonstrukcí vnější omítky. 
Z jara 2008, kdy byly náročné venkovní práce ukončeny, započala rekonstrukce interiéru samotné pevnůstky. Vše bylo pečlivě 
rekonstruováno do stavu, ve kterém se pevnůstka nacházela v září 1938. 
Přesně po 16 měsících, přesněji po 32 pracovních dnech, mohlo být muzeum slavnostně otevřeno. 
Dne 31. května 2008 proběhlo v okolí pevnůstky slavnostní zahájení otevření provozu muzea, jehož se účastnilo na 350 lidí 
z celé ČR. Součástí slavnostního zahájení byla i malá dobová ukázka bojů z roku 1938. 
Během následujících pěti otevíracích termínů v roce 2008 muzejní objekt navštívilo přes 400 návštěvníků. Vrcholem sezóny 
pak bylo natáčení do pořadu Toulavá kamera, kde se naše Pevnostní muzeum objevilo 28. prosince 2008. 
V roce 2009 budou moci návštěvníci navštívit objekt vždy poslední sobotu v měsíci od dubna do září, v říjnu je otevřeno ve 
státní svátek 28. 10. 2009. 
Více informací o provozu a činnosti Pevnostního muzea v Sazené na www.ropiksazena.cz 
 
Kontakt: Aleš Crha, tel. 737 341 932, email: Ales.opevneni@seznam.cz   
 

  
 
Pokud, občané, víte o nějakém úspěchu našich dětí, dospívajících či dospělých, sdělte nám je. My je zveřejníme, aby se o nich 
dozvěděli i naši spoluobčané. 

 

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

 
Ve společenské kronice uvádíme výročí narození let 50, 55, 60, 65 a od 70 let vše. 
Společenská kronika není na přání některých jubilantů úplná. 
Výročí narození 

 

červenec 
 
60 let - Bendák František, č. p. 127 
            Synková Božena, č. p. 94 
 
71 let- Loudová Jaroslava, č. p. 133  
 

srpen 
 
79 let – Kakrdová Růžena, č. p. 138 
 
 

 
Narozené děti 

 

Pšenička Adam, č. p. 200, datum narození 19. 5. 2009 

http://www.ropiksazena.cz/
mailto:Ales.opevneni@seznam.cz
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Z á b a v a  

 
Sudoku: 

  8  4   5  

     2   6 

 6 7   1  4  

  6 4     2 

2   7  9   5 

9      4   

 4  8   1 3  

7   2    9  

 8   3     
 

Křížovka: 
Jaký je rozdíl mezi člověkem a velbloudem? Na rozdíl od člověka 
velbloud ... (tajenka) 
 

 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 

A               

B               

C               

D               

E               

F               

G               

H               

I               

J               

K               
 

Legenda:  
VODOROVNĚ: A. Ruská čepice; karetní hra; střešní konstrukce. - B. Začátek tajenky. - C. Modř; mořský pták; vytvořený 
ražením. - D. Pysk; zpěvní hlasy; citoslovce překvapení; zpívat. - E. Římských 550; pera; pruhy; směs koření. - F. Útok; 
semknuté řady; milostně toužit. - G. Pokladny; papežská listina; bezhrbý velbloud; osobní zájmeno. - H. Japonská lovkyně 
ústřic; samotná; pružiny; jekot. - I. Filipínské město; obvazový materiál; dvorana. - J. Konec tajenky. - K. Jemenský přístav; 
mongolský pastevec; odvar z léčivých bylin. 
 
SVISLE: 1. Karetní hra; spojení trámů ozubem. - 2. Domácí zvíře; ženské jméno. - 3. Ostrý přízvuk; hudební nástroj; předložka. 
- 4. Několik; velikosti úhlů vyjádřených v radiánech; jinak. - 5. Pokojový keřík; míč. - 6. Přemety; horstvo v Čechách. - 7. 
Chuchvalce; řezný nástroj; vření. - 8. SPZ Prahy; zápasnický chvat; část nohy. - 9. Obytné ploché střechy; vznášet se. - 10. 
Rody; zničení najetím (mn. č.). - 11. Obilnina; čárka; snížený tón. - 12. Předložka; hlodavec podobný aguti; slaná minerálka. - 
13. Sovětské kosmické těleso; litím vyprázdnit. - 14. Teskniti; důvěrně oslovovat. 
 
POMŮCKA: VENĚRA. 
 
Vyluštění křížovky (ne sudoku) zašlete do 30. 8. 2009 e-mailem na starosta-lovcice@tiscali.cz či doručte písemně na obecní 
úřad. Vylosovaný výherce obdrží sladkou odměnu. 
Vyluštění z minulého čísla: Na psychiatrii si dávali hádanky. "Čím se liší pacient od psychiatra?" "Mluví stejně, ale pacient za 
to není placený." Výhercem se stává: Danuška Vavřínková, Lovčice 44. 
 
Pranostiky: 
 Co červenec neuvaří - srpen nedopeče. 
 Když červenec pěkně hřeje, o vánocích se zima 

zaskvěje. 
 Na svatého Jakuba, brambor prvá úroda. 
 Svatá Anna - chladna z rána. 

 

 V srpnu když půlnoční vítr věje, bez deště slunéčko 
hřeje. 

 Rosí-li v srpnu silně tráva, pěkné povětří se očekává. 
 Když v srpnu moc hřímá, bude na sníh bohatá zima. 
 Moc hub srpnových - moc vánic sněhových. 
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